
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 
Utvalg: Verneområdestyret ORF 
Møtested: Scandic Bystranda, Kristiansand 
Dato: 30.08.2021 
Tidspunkt: 10:00-13:00 

 
 
 
Følgende faste medlemmer møtte: 
 
Navn Funksjon 
Reidar Gausdal Leder 
Sally Vennesland Nestleder 
Stanley Tørressen Medlem 
Charlotte Beckmann 
Finnestad 

Medlem 

  
  

Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Navn Funksjon 
Terje Ø. Pettersen Vara 
  

Følgende varamedlemmer møtte: 
 
Navn  
Hanne Risvold Kun talerett (ikke stemmerett) 
Harald Fauskanger Andersen Kun talerett (ikke stemmerett) 
Inga Fjeldsgaard Kun talerett (ikke stemmerett) 

 
Merknader 
 

 
 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Per Ketil Omholt 
Jorunn Haugen 

Statsforvalteren i Agder/sekretariat 
Verneområdeforvalter (vikar) 
 
 

 
 
Underskrift: 
 



Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
 
  



Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 40/21 Godkjenning av innkalling. Protokoll fra forrige 
møte er allerede godkjent. 

  

ST 41/21 Valg av ett medlem som skal underskrive 
protokollen sammen med styreleder 

  

ST 42/21 Orienteringssaker   
RS 6/21 Referat saker   
ST 43/21 Styresaker   
ST 44/21 Saksframlegg - behandling av 3 søknader om 

dispensasjon til havbruksanlegg - Mowi - Oksøy-
Ryvingen landskapsvernområde 
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ST 45/21 Eventuelt   
 
 

ST 41/21 Godkjenning av innkalling. Protokoll fra forrige møte er allerede 
godkjent. 
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Styrets vedtak - enstemmig 
Innkalling godkjennes. Protokoll fra tidligere møte er allerede godkjent. 
 
 

ST 42/21 Valg av ett medlem som skal underskrive protokollen sammen med 
styreleder 
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Styrets vedtak 
Charlotte Beckmann Finnestad ble valgt til å underskrive protokollen sammen med 
styreleder. 
 
 

ST 43/21 Orienteringssaker 
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Styrets vedtak - enstemmig 
Sekretariatet orienterte styret om status for anskaffelse av konsulent til arbeidet med 
forvaltningsplaner og besøksstrategier for Oksøy-Ryvingen og Flekkefjord 
landskapsvernområder. Det har blitt landet en tilbyder, men en klage må avklares først.  
 
Orienteringssaken ble tatt til orientering, og nytt møte om planene er satt til den 13. 
september. 
 
 

RS 6/21 Referat saker 
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Styrets vedtak - enstemmig 
Ingen referatsaker. 
 
 

ST 44/21 Styresaker 
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Vedtak 
 
 
 

ST 45/21 Saksframlegg - behandling av 3 søknader om dispensasjon til 
havbruksanlegg - Mowi - Oksøy-Ryvingen landskapsvernområde 

Forvalters innstilling 

Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen landskapsvernområde § 
3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av lukket akvakulturanlegg ved Herøya V i Kristiansand kommune. 
 
Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen landskapsvernområde § 
3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av akvakulturanlegg ved Kniven i Kristiansand kommune. 
 
Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen landskapsvernområde § 
3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av akvakulturanlegg ved Gjeve i Kristiansand kommune. 
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Styrets behandling 
Sally Vennesland fremmet følgende forslag til vedtak i styremøtesak 45/21: 
 
A: Saken sendes i retur der vi ber om ytterligere belysning i forhold til 
Fiskeridepartementets notat av 24.08.2021 om nye retningslinjer for havbruk. Vi ber 
også om Havforskningsinstituttets vurdering av miljømessige konsekvenser av en 
eventuell tillatelse. 
 
B: En prinsipiell utredning i forhold til forskriftens formulering om særlig synlighet på 
havoverflaten, jfr. pkt 3.1.3. h, utredes. 
 
 

Styrets vedtak  
Ved alternativ votering mellom forvalters innstilling og Sally Venneslands forslag punkt 
A ble forvalters innstilling vedtatt med 3 mot 1 stemme. 
 
Sally Venneslands forslag punkt B ble deretter enstemmig vedtatt.  
 
Følgende ble dermed vedtatt: 
 

Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen 
landskapsvernområde § 3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av lukket 
akvakulturanlegg ved Herøya V i Kristiansand kommune. 

 
Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen 
landskapsvernområde § 3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av 
akvakulturanlegg ved Kniven i Kristiansand kommune. 

 
Verneområdestyret avslår med hjemmel i verneforskriften for Oksøy-Ryvingen 
landskapsvernområde § 3 punkt 1.3 h, søknad om etablering av 
akvakulturanlegg ved Gjeve i Kristiansand kommune. 
 
En prinsipiell utredning i forhold til forskriftens formulering om særlig synlighet på 
havoverflaten, jfr. pkt 3.1.3. h, utredes. 
 

 
 

ST 46/21 Eventuelt 
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1. Forvaltningssekretariatet informerte om utfallet av møte med Miljødirektoratet i 

forhold til utbetaling av tømmerverdi i forbindelse med planlagt prosjekt knyttet til 
fjerning av fremmede treslag på Fidsel i Flekkefjord landskapsområde. 
Konklusjonen fra møtet var at man ikke kan utbetale verdien av tømmeret 
(tømmerprisen) når prosjektet totalt går i underskudd. Som en konsekvens av 



dette er prosjektet slik som det var planlagt satt på vent. Midlene som var 
planlagt brukt på Fidsel er overført til prosjektet på Polland. 
 
For å få i gang prosessen knyttet til fjerning av fremmede treslag på Fidsel kan 
det være hensiktsmessig at styreleder henvender seg til Miljødirektoratet for å 
drøfte mulige løsninger. Hvis dette ikke fører frem må man starte opp prosessen 
på nytt og forsøke å finne andre måter å kompensere for uttak av tømmer.  
 
Slik situasjonen er i dag øker kostnaden knyttet til uttak av sitka med en 
betydelig sum hvert år. I løpet av noen få år vil økningen i kostnader overgå 
selve tømmerverdien som skulle utbetales. 
 

2. Styret ber om at det på neste styremøte blir informert om status i prosessen 
knyttet til endring av verneform fra landskapsvernområde til nasjonalpark. Dette 
er en prosess initiert av Miljødirektoratet, og verneområdestyret ønsker å bli 
oppdatert på dette arbeidet. 

 
3. Verneområdestyret ber forvaltningssekretariatet om å undersøke hvilke 

aktiviteter som gjennomføres og planlegges knyttet til forvalterboligen ved Oksøy 
fyr. Denne boligen ligger i et sjøfuglreservat og det virker som om det planlegges 
med en mye høyere aktivitet knyttet til forvalterboligen nå en tidligere. I 
forbindelse med dette er det blitt fremmet ønske om blant annet fjerning av et 
måkereir. Forvaltningssekretariatet bes undersøke hvilke planer som er for dette 
området, informere de involverte om at det er et sjøfuglreservat i området og 
hvilke konsekvenser dette vil ha for bruken av området. Sekretariatet vil komme 
med tilbakemelding til styret i løpet av høsten. 
 

4. Motorisert ferdsel. Det har vært noe presseoppslag knyttet til posering med en 
motorsykkel på Pysen utenfor Lindesnes kommune. Dette har blitt diskutert i 
verneområdestyret tidligere.  
 
Samtidig har det i løpet av sommeren også vært knyttet oppslag i pressen 
knyttet til et arrangement som Nasjonalmuseet hadde på Ny Hellesund. I 
forbindelse med dette arrangementet ble det brukt firhjuling / sekshjuling til 
transport. Bruk av firhjuling / sekshjuling er ikke omsøkt til verneområdestyret 
knyttet til dette arrangementet. Forvaltningssekretariatet bes om å følge opp 
dette i forhold til Nasjonalmuseet og de som deltok i arrangementet på Ny 
Hellesund. 
 

5. Nye møter. 
Møte 13.september 2021 i Kr.sand kl 1000. 
Hensikten med møtet er at styret treffer de som skal jobbe med 
forvaltningsplaner og besøksstrategier i landskapsvernområdene og at man i 
dette møtet blir enige om hvordan styret skal involveres / kobles på de 
prosessene som skal gjennomføres. I forkant av dette må det avklares hvem og 
hvordan forvaltningssekretariatet skal jobbe sammen med de innleide 
konsulentene. 
Møte 11. oktober 2021 i Flekkefjord kl 1000. – ordinært styremøte 
Møte 16. desember 2021 kl 1000 i Mandal- ordinært styremøte 
  

 



Vedtak 
 
 
 


